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P R O T O K Ó Ł  Nr XVII/2016 

z XVII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 29 kwietnia 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 10:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XVII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020. 

8. Wnioski i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na wnioski. 

10. Zakończenie obrad sesji.    

  

W sprawie porządku obrad zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do porządku obrad zostanie 

wprowadzona zmiana polegająca na wprowadzeniu dodatkowego punktu: 

„Ocena zasobów pomocy społecznej” jako pkt. 7. 

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano innych uwag i zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy. 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XVII Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Sylwester Gołdyn. 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XVI sesji Radny Radosław Gatkowski oznajmił, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował                           

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   
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Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

XVI sesji Rady Gminy w dniu 29 marca 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym               

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 29 marca 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zadał pytanie odnośnie wyjazdu równiarki na drogi 

gminne. Dotychczas prace wykonywała firma p. Kubosia, a w bieżącym roku 

p. Andrzej Pilarczyk. Radny zapytał, czy firma nalicza stawkę godzinową. 

Wójt Gminy odp., że wyboru wykonawcy dokonano na podstawie zapytania 

ofertowego, gdzie najniższą stawkę zaproponowała firma p. Pilarczyka. 

Jednak po przeprowadzeniu równania drogi rolnik wyjeżdżający z pola nie 

podniósł pługu, w wyniku czego nawierzchnia została zniszczona.  

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- komisja statutowa, 

- komisja budżetu, 

- komisja rolnictwa, 

- komisja oświaty. 

Ponadto Przewodniczący Rady brał udział w II Powiatowym Turnieju 

Samorządowców o Puchar Wicemarszałka Krzysztofa Grabowskiego                       

w Kobylej Górze, gdzie drużyna z Kraszewic zajęła 3. miejsce. 

W dniu wczorajszym w Gimnazjum odbył się wieczór poetycki, gdzie 

tematem przewodnim była poezja Marka Grechuty. Uroczystości 

towarzyszyły występy młodzieżowego Big Bandu. 

Następnie zostały przedstawione wnioski z posiedzeń komisji: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Komisja Statutowa odbyła się w pełnym składzie członków, w komisji 

uczestniczył także pan Wójt, pan Sekretarz, w razie problemów zapraszaliśmy 

także pana Skarbnika. Komisja wypracowała 11 punktów do zmian                       

w statucie. Pani radczyni była nieobecna, ale punkty przekazaliśmy do 
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analizy prawnej. Wersję komputerową otrzymałem dzisiaj, do wszystkich 

punktów są zastrzeżenia: albo jest niezgodny albo nieuzasadniony. Musimy to 

dopracować. Zwróciliśmy się także do pani radczyni, aby opracowała 

problem posiedzeń wspólnych komisji. Pani radczyni wypracowała 

następujące wnioski.” 

Wnioski stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

„Szczegółów nie znamy, musimy to dopracować. Musi się odbyć jeszcze 

jedno posiedzenie, na którym opracujemy już konkretne wnioski                              

i przekażemy do dyskusji na sesję. Na komisji budżetowej były zmiany 

budżetowe, które komisja przyjęła jednogłośnie. Poruszane były także tematy 

odnośnie zmian w szkołach, konkretnie w paragrafie 80150. Temat został 

przekazany na komisję oświaty i tutaj być może coś więcej na ten temat 

powie pani Przewodnicząca Komisji Oświaty. Była także poruszana sprawa 

zakupu kontenera.” 

Radny Jan Kędzia poinformował, że w posiedzeniu komisji rolnictwa wzięli 

udział zaproszeni goście: Andrzej Manikowski, Kierownik Biura 

Powiatowego ARiMR oraz Sabina Świniarska, Kierownik Oddziału Usług 

Komunalnych EKO-REGION Sp. z o.o. Pani Świniarska odpowiadała na 

pytania komisji w kwestii, jakie czynniki mają wpływ na wysokość opłat za 

odbiór odpadów. Ponadto poinformowała, że jest możliwość dostarczenia 

pojemników na popiół, jeżeli przynajmniej 50 % mieszkańców zadeklaruje 

chęć posiadania tych pojemników. Komisja uzyskała informację, że po 

wprowadzeniu dodatkowych pojemników jest szansa, że stawka za odpady 

pozostanie bez zmian. Na pytanie radego o wysokość kary nałożonej na firmę 

Eko Region przez prezesa UOKiK odpowiedziano, że jest to decyzja nr 

RWA/14/2009 a karę nałożono za praktyki naruszające zbiorowy interes 

konsumentów. Pani kierownik wymijająco odpowiedziała, że nie zna 

wysokości kary. Natomiast, pan Kierownik Biura Powiatowego ARiMR, 

Andrzej Manikowski informował w sprawie podpisywania oświadczeń                    

z Agencją Rynku Rolnego w terminie do końca sierpnia o tzw. 

„bezumownym korzystaniu z gruntów Skarbu Państwa”. Natomiast, dopłaty 

bezpośrednie będą naliczane w roku 2016 w cenie 4,24 euro. Ponadto 

przekazano informacje w sprawie programów pomocowych: „Młody Rolnik”, 

gdzie można uzyskać dotację w wysokości ok. 100 tys. zł oraz program 

pomocy w modernizacji gospodarstw rolnych z możliwym dofinansowaniem 

na poziomie 50% wartości inwestycji. Termin na złożenie wniosków 

wyznaczono na dzień 30.04.2016r. Dalej pan kierownik poinformował, że 

planuje się również zmianę w zakresie funkcjonowania ODR, które mają 

podlegać bezpośrednio Ministrowi Rolnictwa, a nie Marszałkowi jak obecnie. 

Wnioski o dopłaty bezpośrednie na terenie powiatu ostrzeszowskiego złożyło 

400 rolników. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że chodziło o krótką informację 

z posiedzenia komisji oraz poprosił o przedstawienie najważniejszych 

wniosków.  
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Radny Jan Kędzia poinformował, że wniosek komisji dotyczył dalszego 

utrzymania stawki za odbiór odpadów na obecnym poziomie, bez 

dokonywania podwyżek.  

Radny Powiatu Jan Puchała stwierdził, że jeżeli pani kierownik jest 

zainteresowana odbiorem mniejszej ilości odpadów w tej samej kwocie, to              

de facto chodzi o podwyżkę. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Padło pytanie, jakie są przyczyny nie wypłacania dopłat, bo to jest jednak 

ważne dla rolników, pan kierownik wyjaśnił, że chodzi o problem                             

z programem komputerowym. Padło także pytanie na temat zmian na 

stanowisku kierownika, do której doszło w Ostrzeszowie i w rejonie, gdzie  

na 31 kierowników zostało wymienionych 29.” 

Radna Adela Puchała poinformowała, że w posiedzeniu Komisji Oświaty 

wzięło udział 3 członków na stan 5, co stanowi 60% frekwencję, a także pan 

Wójt i pan Skarbnik. Głównym punktem obrad była Informacja z rozliczenia 

subwencji oświatowej dla poszczególnych jednostek oświatowych na 

podstawie metryczki na 2016. Informację przedstawił pan Skarbnik w formie 

tabeli, gdzie zawarto dane o wysokości subwencji z podziałem na 

poszczególne placówki oraz wyodrębniono rozdział 80150, zawierający 

wydatki na kształcenie specjalne. Kserokopię tabeli radni otrzymali 

informacyjnie. Przewodnicząca Komisji omówiła treść rozliczenia                           

z podaniem ilości dzieci niepełnosprawnych w każdej szkole oraz plany 

finansowe szkół z informacją o kwotach przekazywanych z budżetu gminy. 

W sumie na utrzymanie szkół przekazuje się rocznie ok. 600 tys. zł, co 

zdaniem komisji jest znaczną kwotą. Wniosek komisji dotyczył zaproszenia 

na posiedzenie komisji specjalisty w zakresie oświaty z kuratorium w celu 

przybliżenia zasad konstruowania planów finansowych szkół. Chodzi                     

o uzyskanie informacji, skąd pochodzi duża kwota niedofinansowania ze 

strony Ministerstwa. Kolejne posiedzenie komisji zaplanowano ma miesiąc 

maj, kiedy będą już przygotowane arkusze organizacyjne szkół. Komisja 

będzie analizować plany szkół pod kątem ilości oddziałów, ilości etatów 

nauczycieli oraz pracowników obsługi, a także koszty funkcjonowania każdej 

szkoły. Zgodnie z informacją przekazaną przez Wójta Gminy występuje 

obecnie problem z klasą I Szkoły Podstawowej w Kraszewicach, gdzie 

zapisano 4 uczniów, co w ciągu 6 lat trwania nauki w szkole podstawowej             

i 3 lata w gimnazjum pociągnie za sobą znaczne koszty. Należy się zatem 

zastanowić nad zorganizowaniem oddziału z odpowiednią liczbą uczniów. 

Radni mogą zgłaszać propozycje rozwiązania zaistniałej sytuacji. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Do tej pory w każdej szkole szukaliśmy oszczędności, a z tabelki wynika, że 

nie ma oszczędności, tylko nieprawidłowości, które należy wyeliminować, bo 

dokładamy do poszczególnych szkół duże kwoty, a subwencja idzie za 

uczniem, czyli Minister opracowuje subwencję na podstawie informacji 

przekazywanych przez dyrektorów. Druga propozycja: skoro ma być 

zaproszona osoba z Kuratorium, to prawdopodobnie przed przyjęciem 
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absolutorium będziemy mieli wspólną komisję, na którą można zaprosić taką 

osobę, aby wyjaśniła pewne sprawy.” 

Radna Adela Puchała stwierdziła, że jest wiele wątpliwości do wyjaśnienia, 

np. planuje się zlikwidowanie tzw. „godzin karcianych”. Zachodzi zatem 

pytanie, z jakich godzin korzystać przy realizacji zajęć wyrównawczych, czy 

kół przedmiotowych, skąd mają pochodzić środki na realizację tych zadań. 

Na te i inne pytanie może udzielić odpowiedzi przedstawicieli kuratorium, 

dlatego zdaniem radnej zasadne jest zaproszenie odpowiedniej osoby. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„W kwestii nieprawidłowości rzuca się w oczy, że np. w Gimnazjum 

dopłacamy 355 tys. zł, a w szkole podstawowej w Kraszewicach jest 7 tys. zł 

na minusie.” 

Wójt Gminy stwierdził, że subwencja jest naliczania w odniesieniu do liczby 

uczniów. Ilość dzieci w oddziałach jest różna, dlatego występują 

dysproporcje. W dniu dzisiejszym nie da się rozstrzygnąć tych spraw. 

Kwestie oświaty są dość skomplikowane, więc analizowanie tabeli nie ma 

sensu. Należy zwrócić uwagę szczególnie na § 80150, gdzie gromadzone są 

środki na kształcenie dzieci z orzeczeniem i nie ma możliwości korzystania               

z tych środków na inne cele.   

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Panie Wójcie, ja to rozumiem, że tego nie rozstrzygniemy. Będą 

opracowywane nowe arkusze organizacyjne i dobrze, żeby się nad tymi 

problemami pochylić.” 

 

W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7. Ocena zasobów pomocy społecznej 

            Ocenę przedstawiła przez Kierownik GOPS, p. Wanda Skorupa, która 

poinformowała, że informacja jest przedstawiana radnym do wiadomości 

corocznie w terminie do dnia 30.04.  

Dokument stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie informacji nie zgłaszano uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższą informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Dodatkowo wprowadza się następujące zmiany w budżecie: 

- wprowadza się do budżetu kwotę 148.076,38 zł z tytułu otrzymania dotacji 

od Wojewody na zwrot podatku akcyzowego; 

- do obsługi programu Rodzina 500+ wprowadza się nowy rozdział 

klasyfikacji budżetowej: 85211, gdzie przenosi się kwotę 9.500 zł z dotacji 

przeznaczonej na świadczenia rodzinne; 
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- zwiększa się dotację na realizację zadań związanych z przyznawaniem 

Karty Dużej Rodziny o kwotę 87 zł. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Powiatu Jan Puchała zwrócił uwagę, że zgodnie z wypowiedzią                   

p. Skarbnika nie dokładamy środków dodatkowych do oświaty. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że chodziło wyodrębnienie w budżecie środków na 

rozdział 80150. Przyjmując obecne zmiany w budżecie nie dokładamy 

dodatkowej kwoty do oświaty.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVII/97/2016 w sprawie  

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok. 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę na poz. nr 1 tabeli w załączniku nr 2, gdzie 

jako wydatki na przedsięwzięcia ogółem ujęto kwotę 7.935.500,00 zł, co 

stanowi zwiększenie o 75 tys. zł w porównaniu do WPF z dnia 29.03. br. 

Radny zapytał, z czego wynika zwiększenie ww. kwoty. Limit wydatków na 

rok 2016 wynosi ogółem 755.500 zł.  

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że kwoty zawarte w WPF zawsze są 

odzwierciedleniem zmian w budżecie. Zwyżka w tym punkcie wynika                     

z dołożenie środków do przebudowy dróg, co zostało ujęte w punkcie 1.3.2.3 

tabeli, gdzie zaplanowano kwotę 815.500 zł na ten cel. Nie rozpisywano 

poszczególnych dróg, tylko ogólnie jako „modernizacja dróg gminnych”. Jest 

to przedsięwzięcie przekraczające rok budżetowy. Kiedy zostaną przyznane 

dotacje na inwestycje, to kwoty będą uszczegółowione. W chwili obecnej nie 

ma kosztorysów na zadania, dlatego zapisy kwot są ogólne, ponieważ pojawią 

się w budżecie w przyszłości. Zwiększenie wynika zatem z dostosowania 

WPF do zmian w budżecie. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVII/98/2016 w sprawie  
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zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016 – 2020, 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

Punkt 9. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radny Jan Kędzia zwrócił się z prośbą o przeprowadzenie prac 

porządkowych przez pracowników interwencyjnych na przystanku                         

i chodniku wzdłuż ul. Wieluńskiej w sołectwie Kraszewice nr 2. 

2) Przewodniczący Rady Gminy przekazał obecnym zaproszenie na obchody 

uroczystości rocznicy uchwalenia konstytucji w dniu 3. Maja.  

 

Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1200 XVII sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

   Protokołowała:                             Sekretarz Obrad  

XVII sesji Rady Gminy 

/-/ Paulina Gajdka                       

                 /-/ Sylwester Gołdyn 
 


